

Dymak HQ / BIG

 探访指数： 4.2 / 5.0 |  欧登塞湖畔的低碳办公环

空间故事

- **建筑场景：**Dymak HQ 位于欧登塞工业区与 Glissholm 湖自然景观之间，环形体量围绕中央庭院展开，把企业总部、材料展示和员工日常活动组织成一个连续的工作环境。
- **设计看点：**起伏屋面向北打开景观、向南控制日照，并承载约 880 块定制光伏板；建筑形态因此同时回应视野、遮阳、噪声和能源生产。
- **材料体验：**木构、黏土砖、黏土砂浆、软木、鳗草与再生纸纤维天花共同塑造温暖触感，也让总部成为 Dymak 材料理念的实体展示。

旅人行囊

- **绝佳体验：**若可进入或受邀参观，建议从入口、双层高空间、展厅、环形办公动线到中央庭院依次观察，重点看室内外砖地面如何把庭院几何带入建筑。
- **行家看点：**留意南北立面的差异、竖向遮阳构件的疏密变化、屋顶曲面对光伏和视野的双重服务，以及庭院中坐凳边缘形成的绿色剧场感。
- **访问提醒：**这是企业总部，不应默认完全公共开放；正式探访前建议通过项目方或企业渠道确认是否可预约进入，外部拍摄也应尊重办公场所边界。
- **顺道探索：**欧登塞本身适合与城市公共空间、安徒生相关文化线路、湖区和新产业片区一起安排，形成一天到两天的建筑与城市观察路线。

交通与住宿建议

- **抵达枢纽：**欧登塞位于丹麦菲英岛，可从哥本哈根或奥胡斯方向搭乘火车抵达 Odense Station，再转乘本地交通或出租车前往城市外围片区。
- **城市移动：**欧登塞已有轻轨系统，并由公交补充城市交通；但 Dymak HQ 位于城市边缘与自然景观交界处，实际到访建议提前核对最后一段交通。
- **住宿选择：**若以城市探访为主，住在 Odense Station 或市中心周边更方便衔接火车、轻轨、餐饮与文化设施；若以建筑摄影为主，可根据预约时间选择靠近项目一侧的住宿。
- **探访节奏：**如果无法进入内部，把它作为欧登塞现代办公、低碳材料和景观基础设施观察的一站更合适；若能预约参观，则建议预留 60-90 分钟。

一句话总结

Dymak HQ 值得被列入丹麦当代办公建筑与低碳材料路线；它最有价值的部分，不只是 BIG 标志性的流动形态，而是把企业展示、光伏屋面、材料策略和中央庭院真正合成为一种日常工作空间。

Dymak HQ / BIG

 Visit Index: 4.2 / 5.0 |  A Low-Carbon Office Loop by the Lake in Odense

Space Story

- **Architectural Scene:** Set between an industrial area and the landscape around Glusholm Lake, Dymak HQ forms a circular workplace around a

green courtyard, combining headquarters, showroom, and everyday staff life in one loop.

- **Design Focus:** The roof rises northward for views and steps down southward for shading, while approximately 880 custom photovoltaic panels make the roof both a formal and environmental device.
- **Material Experience:** Mass timber, clay tiles, clay mortar, cork, eelgrass, and recycled paper-fiber ceilings turn the building into a tactile expression of Dymak's material world.



Traveler's Kit

- **Best Experience:** If access is possible, move from the entrance and double-height arrival space through the showroom and circular workplace toward the courtyard, watching how the brick floor carries the geometry inside and out.
- **Expert Focus:** Look for the north-south difference in the facade, the density of the vertical fins, the roof's double role as solar surface and landscape gesture, and the amphitheater-like seating around the courtyard.
- **Access Note:** This is a corporate headquarters, so public entry should not be assumed. Confirm access or appointment possibilities through the company or project contacts before planning an interior visit.
- **Nearby Route:** Odense works well as a compact city stop, pairing contemporary architecture with cultural routes around Hans Christian Andersen, new urban development, and lake or landscape walks.

Getting There & Where to Stay

- **Arrival Base:** Odense can be reached by train from Copenhagen or Aarhus, with Odense Station serving as the most practical urban base before continuing by local transport or taxi.
- **City Movement:** The city has a light rail system supported by buses, but because the headquarters sits toward an edge condition, check the final segment before visiting.
- **Where to Stay:** For a general architecture trip, stay near Odense Station or the city center for easier links to trains, food, and cultural sites; for a confirmed project visit, choose accommodation according to the appointment schedule.
- **Visit Rhythm:** Without interior access, treat the project as an exterior and urban-edge observation stop. With a confirmed visit, reserve about 60-90 minutes for the building, courtyard, and material details.

In a Nutshell

Dymak HQ belongs on a Denmark route focused on contemporary workplaces and low-carbon materiality; its value lies not only in BIG's fluid form, but in the way solar roof, tactile materials, landscape, and workplace culture are fused into one daily environment.